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Program for dagen: 
  

9.00 Kaffe og morgenbrød 

9.30 Velkomst 

 v/Erik Gramstrup 

 afdelingsleder Rolighedsskolen 

 Herefter oplæg ved 

 skolesocialrådgivere fra Thisted 

 Kommune 

Projektet ”Skolesocialrådgivere” startede i 2011 og forløb 

over to år. Der er i dag tilknyttet skolesocialrådgivere til 8 

skoler, men det er tanken, at der i løbet af dette skoleår skal 

være socialrådgivere tilknyttet alle kommunens skoler. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Erik Gramstrup, leder af Rolighedsskolens SFO bød 

velkommen og fortalte kort om Rolighedsskolen. 

 

Oplæg ved 2 af Thisted kommunes skolesocialrådgivere. 

Ditte Grønbæk Mortensen og Rebecca Guld kom med et 

spændende oplæg omkring projektet 

”Skolesocialrådgivere”, som startede i Thisted kommune 

i 2011 og forløb over 2 år. 

 

Det 2-årige projekt var financieret via Socialstyrelsen.  

Thisted kommune valgte at fortsætte med ordningen – og 

har pt 3 skolesocialrådgivere ansat. Ordningen er nu 

permanent og forventes indført på alle 17 skoler samt 

daginstitutionerne i løbet af et år. Der forventes 

yderligere en ansat til ordningen. 

 

Projektet var ”3-benet”: 

 

- Skolesocialrådgiverer 

 

- Involvering i fritid og netværk 

(juniorkorps – få de unge med i 

foreninger 

 

- Kompetenceudvikling – 

lærere,pædagoger, dagplejere, 

psykologer osv 

alle deltog i 4 moduler 

 

Målet med projektet var at samle fagkompetencer, så der 

tidligt blev taget vare på barnet. 

 

 



 

De lokale tanker 
Region Nordjylland 

 

 

 

Referat  
Sted: Dato:  

SFO’en på Rolighedsskolen 

Kastanievej 80 

7700 Thisted 

Fredag d. 19. september 2014 

Kl. 9.00 – 12.30 

Blad nr. 2   

 

   2  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

10.45 Oplæg: ”Hvad er fremtiden for 

 tænketanken regionalt” 

 v/Poul Heegaard 

 

Sagsbehandlerne kan dog ikke sætte foranstaltninger 

iværk – de kan rådgive og være sparringsparnere for 

diverse fagpersoner. 

De har ingen økonomi og har ingen 

beslutningskompetence. 

”Vi hjælper med at folde bekymringerne ud” 

 

Så som: 

”Hvad ved vi ?” 

”Hvor er vi?” 

”Hvad har vi brug for ? ” 

 ”hvordan kommer vi videre ?” 

 

De hjælper feks også i situationer, hvor underretninger 

skal laves og indsendes til kommunen. 

De virker også som en slags brobygger mellem skoler og 

familierådgivningen. 

De holder desuden  oplæg for klasser/elever om feks 

emner, der er fokus på i en klasse, så som ”Vold og 

overgreb”, ”Angst”, ”Børn af psykisk syge forældre” – 

og hvad der ellers kan være aktuelt i en klasse. 

Skolesocialrådgiverne fungerer  som et rådgivningstilbud 

for børn og forældre. 

 

Deres mobilnumre samt mailadresser er opgivet på Intra. 

De tager engang imellem også på turne rundt på 

skolerne/klasserne og opfordrer børnene til at henvende 

sig, hvis de har problemer. 

 

Arbejdsopgaverne ændres løbende – alt efter, hvad der er 

behov for. 

 

Oplæg v. Poul Heegaard, Sjørring SFO: 

Hvad er fremtiden for tænketanken regionalt? ” 

I vedtægterne står, at der er 4 årlige møder i den 

regionale tænketank. 

 

 



 

De lokale tanker 
Region Nordjylland 

 

 

 

Referat  
Sted: Dato:  

SFO’en på Rolighedsskolen 

Kastanievej 80 

7700 Thisted 

Fredag d. 19. september 2014 

Kl. 9.00 – 12.30 

Blad nr. 3   

 

   3  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

11.15 Nyt fra kommunerne 

 

 

 

11.45 Lokalitet og tovholder for næste 

 møde 

12.00 Frokost 

 

 

Det bliver til mange møder, når der er 4 regionale møder 

og 2 landsdækkende møder årligt. 

Man blev enige om at prøve sig med 2 regionale møder 

årligt fremover. 

Det ene møde kunne passende holdes dagen inden 

årsmødet – det årsmøde hvor generalforsamlignen 

afholdes. 

Man kunne ta afsted og holde det regionale møde dagen 

før årsmøde – og således være afsted samlet 2 dage. 

Det andet møde skulle så holdes i regionen på skift i 

kommunerne. 

Der er meget lille  tilslutning til årsmødet i Gerlev – 

skyldes nok beliggenheden. 

 

Det blev oplyst, at vores tovholder i Region Nordjylland 

Brian Svendsen ønsker at holde som tovholder. 

Der blev spurgt, om nogen ønsker at efterfølge Brian på 

posten. 

Bjørg B. Jæger fra Rebild meldte sig. 

Bjørg blev valgt til tovholderposten. 

 

 

Det der rører sig ude i kommunerne nu er 

strukturændringer, udviklingsplaner o. lign.. Der sker 

ændringer og besparelser overalt. 

Der arbejdes også meget med de nye tiltag under 

Folkeskolereformen. 

De nye tiltag og ændringer ændres ikke bare lige fra dag 

til dag. 

 

 

Næste møde afholdes i Frederikshavn i marts. 

 

 


